
Møte i fylkesbiblioteksjefskollegiet m/årsmøte 

 
Tidspunkt: torsdag 17.oktober 2024, klokka 16 – 19, fredag 18.oktober 2024, klokka 9 –1 2  
Sted: Quality Airport Hotel Gardermoen  
 
Til stede: Cathrine Undhjem (torsdag), Heidi Hovemoen (fredag) (Akershus, Buskerud og Østfold), Tone Nyseter (Innlandet), Sunniva Knutsen (på teams) 
(Finnmark), Mona Iren Auganæs (Møre og Romsdal), Nina Stenbro (Agder), Britt Ellingsdalen (Rogaland), Elin Golten (Vestland), Silje Eggum (Vestfold) Merete 
Lie (Deichman), Mona Magnussen (Troms), Maria Guribye (Telemark) Hildegunn Hestnes (Trøndelag), Anita Munch Kulset (Nordland) 
Møteleder: Britt Ellingsdalen, Rogaland 

Referent: Nina Stenbro, Agder 

 

 Sak Kommentar Oppfølging / referat 
 

 
17.oktober 
1 Mandat: hva betyr det 

i praksis at vi er et 
fagnettverk, og hva er 
interessepolitisk 
representasjon? 

Innledning: Britt Ellingsdalen 
(problemstilling), Heidi-Iren 
Wedlog Olsen, vår 
kontaktperson fra 
fylkeskulturdirektørene og Line 
Anni Solbakken, KS. Begge 
deltar digitalt. 
  
Mandat for 
fylkesbiblioteksjefene (godkjent 
av fylkeskulturdirektørene 21. 
juni 2024) 
 

Presentasjon: 
Heidi Iren gjennomgår organiseringen, struktur og roller som viser hvorfor vårt nettverk 
er et fagnettverk 
Interessepolitiske uttalelser må fremmes i respektive organisasjoner. Uttalelser skjer 
alltid/oppfattes alltid på vegne av fylkeskommunen og må forankres i linja. 
Forskjellen på interessepolitisk arbeid og faglig uttalelse må vurderes fra sak til sak. 
 
Bruk direktørkollegiet: Direktørkollegiet skal løfte felles forankrede saker som fagnettverk. 
Kontinuerlig dialog om hva som er fag og hva som er politikk. 
 
Fra diskusjonen: 
Ingen prinsipielle forskjeller mellom ulike mandater i de andre fagnettverkene i kultur, 
selv om innholdet kan variere. Forankring i direktørkollegiet gir saker større tyngde. 
Faglige innspill i tidlig fase, som Leselyststrategien, blir sett på som positivt. Vi oppnår 
mye ved å stå samlet, men vi må forankre og avklare først. 

https://bibliotekutvikling.no/fylkesbibliotekene/fylkesbibliotekssjefskollegiet/mandat/
https://bibliotekutvikling.no/fylkesbibliotekene/fylkesbibliotekssjefskollegiet/mandat/


Vurdering og dialog fra gang til gang med egen ledelse og i fagnettverket. Ikke alltid enkelt 
å skille mellom fag og politikk. 
Kontinuerlig arbeid med å løfte saker til ledere og gjøre dem gode. 
Bruke fagnettverket som et verksted for likelydende faglige innspill. 
 
KS jobber med veiledning for politikere om sektoren. 
Hvordan få til ting i et kort tidsperspektiv? Ønske om en anbefaling hvordan vi kan jobbe 
mest mulig effektivt med dette.  
Kan vi få flere bestillinger fra direktørkollegiet?   
 

2 Status for 

folkebibliotekene - 

oppfølging av rapport 

fra Innlandet. 

Diskusjon: hvem er det som har 

ansvaret for likeverdige 

bibliotektjenester i hele landet? 

Innledning ved Tone Nyseter   

Bakgrunn: Hva kunne folkebibliotekene få til med mer ressurser?  
Med utgangspunkt i besøkstall kan det argumenteres for at vi befinner oss i en gullalder 
for bibliotekene, samtidig oppleves den økonomiske situasjonen som kritisk i svært 
mange kommuner. Rapporten fra Innlandet viser at bibliotekene er systematisk 
underfinansiert over tid (Stabell, Græsby)  
Hvem er det som har ansvaret for likeverdige bibliotektjenester i hele landet og hvem skal 
peke på dette gapet? Vår jobb som fagpersoner er å informere om det 
kunnskapsgrunnlaget vi nå har..   
Innlandet har laget en politisk orienteringssak som ble presentert i hovedutvalget og 
vakte stor oppmerksomhet blant politikerne. Deres råd er at dette må opp i alle 
kommunestyrer.  
Vedlagt: Stockholm Biblioteksplan 2022-2025, se spesielt avsnitt og " Vad betyder 
biblioteket för dig?”  
 
Saken følges opp dag 2 (nedenfor) 

3  Samarbeid om 

kompetanse 

(oppfølging av FiF) – 

diskusjon med 

utgangspunkt i notat 

fra FiF-prosjektgruppa  

Innledning ved Kristin Storvig  Kristin presenterer de ulike innsatsområdene og alle samarbeidene som er etablert.    

Hvordan ønsker vi å ta dette videre etter prosjektets avslutning? Viktig at dette blir 

dynamisk og ikke for strengt organisert. Ta med seg nye behov, endrede forutsetninger og 

ressurser hos de enkelte. Fylkesbibliotekene utgjør et samlet kompetansenettverk med 

bred kompetanse.  

Innspill på de ulike områdene: 



K-fondstafetten: Viktig at bevisstheten fortsatt er høy rundt kvalitet på både formidling og 

teknologisk løsning. Rogaland er i dialog med kulturrådet om økonomisk støtte videre. Er 

det mulig å mål bruken av videoene og effekten på f.eks utlånsstatistikken? Fremtidig 

organisering/rullering av ansvar? Foreløpig ligger det hos Rogaland  

Spillformidling: trenger å sette ned en ressursgruppe med et mandat som jobber videre 

med dette. Kan det kobles på ungdom? 

Kunnskapsaktør: Kan vi utfordre NB i å lage en digital serie med fem minutter om deres 

digitale tilbud – slik at dette kommer lett ut til brukerne?  

Leselyst med de minste: Dette skal vi jobbe videre med i forbindelse med tiltak til 

Leselyststrategien. Nyttig med ei nettverksgruppe med fylkeskontakter for å jobbe videre 

med dette.  

Kompetansebanken: egen sak, tas senere i møtet 

 

Saken følges opp dag 2 (nedenfor) 

4 Utviklingsmidler - 
felles prosjekt 2025? 
Felles tiltak knyttet til 
leselyststrategien?  
 

Vi lufter idéer. Saken går ut pga tid 

 
18.oktober 
5 Formidlingsløsning - 

diskusjon om de 
faglige anbefalingene 
i rapporten 

Presentasjon ved Bjørn Kjetil 
Fredriksen 

Se vedlagt presentasjon. 
Bjørn Kjetil presentere 4 ulike alternative modeller. Et alternativ er å dele produktet opp i 
flere leveranser – med en basisløsning i fase 1(som er god nok for storbybibliotekene) og 
en felles søknad for fase 2 og 3.  Det er nok penger i dag til å lage et godt nok produkt, 
som senere kan videreutvikles  
Utviklingen vil gjelde alle bibliotek, slik at det er ett produkt som selges og ikke ulike 
pakker. 
Det er fortsatt uklart hvordan Nasjonalbiblioteket legger opp utlysningene etter 2025, 
men det er signaler om at de ønsker å bruke mer av midlene til større 
utviklingsprosjekter.  
Framdrift er avhengig av når saken blir behandlet av KS  



Neste skritt: Bjørn Kjetil stiller gjerne på digitale biblioteksjefsmøter el i fylkene for å 

presentere status og svare på spørsmål 

 
 

6 Status for 

folkebibliotekene - 

oppfølging av rapport 

fra Innlandet.  

 

Diskusjon og konklusjon – 

fortsetter fra sak 2 

 

Hvordan jobber vi med dette videre – sammen eller hver for oss? Runde rundt bordet. 

Finmark: god rapport, ha mål om å gjennomføre den igjen om et par år, bruke den som 

et kunnskapsgrunnlag  

ABØ: har ikke gjort så mye etter at undersøkelsen er gjennomført. Hva er målet? Øke 

oppmerksomheten om situasjonen i hele landet? Økonomisk situasjon i fylkene. Gå 

veien via direktørene, løftes til KS  

Innlandet: spre faktagrunnlaget, viktig faktagrunnlag for KS  

Agder: Hatt det som tema på biblioteksjefsmøte og følger opp med workshop i oktober 

Møre og Romsdal: brukt det i strategiseminar, løftet til politikerne, ønsker å bruke det 

mer  

Kan det legges inn flere grafer (f.eks leseferdighet i forhold til satsing), viktig å jobbe med 

synliggjøring, KS- kommunene løfter aldri biblioteket opp, her har vi en jobb å gjøre  

Trøndelag: KS, biblioteksjefsmøte – tema økonomi, hvordan det jobbes i hver enkelt 

kommune, refleksjon over egne rolle, + diskutere gladsaker – hvordan få det til- 

Kulturkroner – rapport fra direktoratet – biblioteket er det som får minst. viktig å ha med 

i hodet.  

Rogaland: løfte dette til fylkeskulturdirektørene og videre til KS – oppgave for nye AU – 

lage en strategi for hvordan det følges opp  

Vestland: alvorlige tall, men like alvorlig med det ubrukte potensialet – dette er veldig 

viktig at det ikke blir brukt. Felles kommunikasjon vil styrke budskapet.  

Deichman: jobbes med ny strategi for DB, skarpere på oppdraget, lesing , 

meningsdannelse, prosess fram mot jul – deler dette etterhvert. Forenklet retning for DB 

Neste steg: AU løfter denne saken for fylkeskulturdirektørene      

 

7 Samarbeid om 

kompetanse/oppfølgi

ng av FiF 

 

Diskusjon og konklusjon 

 

Spill: ønsker mandat og en gruppe – viktig at vi jobber videre med dette. Men vi gjør ikke 

så mye med det, noe må det være. Der vi har minst kompetanse, mye som skal 

prioriteres, kanskje ikke dette (Vestfold). Alle fylker trenger ikke være i alle grupper. 

Telemark – kan gjerne holde i dette! Viktig at gruppa settes sammen av de som er 

engasjert i dette i fylkene.  



Lesefellesskap: trenger et eget nettverk, i tillegg til Samlesing/shared reading 

Kunnskapsaktør: nettverk er ikke opprettet, men Mona Astrid har tatt initiativ til åpne 

møter. Bruke gruppa i OsloMet-prosjektet –  

Lesersørvis for barn – Vanja holder i den, viktig at kompetansen spres og ikke knyttet til 

en bestemt person.  

Leselyst med de minste: ansvar for læringsressursen, trengs ei gruppe med et mandat i 

forhold til utvikling- knyttet tett til Leselyststrategien, Astrid / Vestland holder i dette 

foreløpig 

Digitalt påfyll – Agder fortsetter, alle kan sende inn ønske om tema 

 
8 Oversikt over 

arbeidsgrupper  

 

Oversikten ligger i årsrapporten Finnmark: ønsker å snakke litt mer prinsipielt om grupper og nettverk, oppfølging, 

rammer, representasjon. Dette kan jobbes med av neste AU. 

Trøndelag: hvor lenge skal gruppene leve, hvor lenge skal de samme folkene sitte, 

rullering? 

Nye AU tar kontakt med Mona Fonnes for å høre om gruppa Kunnskapsaktør kan være 

den samme som arbeidsgruppa for Formidling av forksningsbasert kunnskap (OsloMet-

prosjektet) 

Innlandet: Forslag til gruppe: jobbe internasjonalt bibliotekarbeid. (IFLA, EU, osv) 

(Innlandet og Vestland ser på dette) 

Deichman: vekket til live en gruppe på nordisk nivå et samarbeid for å dele erfaringer og 

praksis, sitter i dette nettverket og deler gjerne. DB jobbet mye med Stockholm – de gode 

historiene. Kan være aktuelt for også mindre bibliotek. 

VIKTIG alle må ikke sitte i alt, viktig å få med folk som brenner for temaet. 

Prinsipper for tiltak som krever midler.  

Viktig at det er kort vei inn til oss, aktivt invitere inn til våre møter, både for 

anerkjennelse, men også for prioriteringer. AU tar dette videre. 

Statistikk og analyse-gruppe? Er det behov for dette? Jamfør e-læringskurset som 

lanseres som oppfølging til Innlandet-rapporten. 

 

 



9 Ressursgruppe for 

kompetansebanken - 

nye medlemmer og 

rullering på fylkesnivå. 

 

 Se vedlagt notat 
Nye medlemmer fra høsten 2024 i Kompetansebanken::  
Telemark – Mari Honningdal 
 Nordland – Kari Meidell Sjule 
ABØ-Christine Eidset 
Vestland-Anja Angelskår Mjelde 

 Fra før av sitter Trøndelag v/Ingrid Ericson og NB v/Venke Uglenes 

Marius Græsby (Innlandet) og Vanja Øyerås (ABØ) går ut av gruppa. 
 
 
Rullering kan være lurt for å sikre generelt eierskap og kjennskap til kompetansebanken.  
Alle fylkene må stille med fylkeskontakter, medlemmer av ressursgruppa velges blant 
disse. Motivasjon er veldig viktig for hvem som skal sitte i denne gruppa.  
Resten er fylkeskontakter. 
Oppdrag til gruppa: å lage en plan for rullering. Hvor lenge sitter man i gruppa? Hvordan 

beholde kompetansen i gruppa? 

  

 

På rulleringslista: 

Agder – Leon Bang-Hetlevik 

Troms – Mona Magnussen 

Vestfold – Anita Hvarnes Evensen 

Finnmark – Mona Fonnes 

Oslo – Gerd Elise Mørland 

Møre og Romsdal - ? 

Innlandet-Marius Græsby 

Rogaland – Britt Ellingsdalen 

 

 

10 ÅRSMØTE  Årsrapport 2023/24 

Britt gjennomgår med to endringer 



Konstituering av nytt AU 

Tone Nyseter (Innlandet) Leder 

Anita Munch Kulset (Nordland) 1 år  

Sunniva Knutsen (Finnmark) 2 år (ny) 

Maria Guribye (Telemark) 2 år (ny) 

 

Går ut av AU: 

Britt Ellingsdalen (Rogaland) 

Nina Stenbro (Agder) 

 

11 
 

Eventuelt 

 

Elin Golten Storbyundersøkelsen – burde det også være en småbyundersøkelse? 

Det er viktig for å få et godt kunnskapsgrunnlag, og som oppfølging av Innlandet-

rapporten. Spesielt viktig å vise det fysiske som skjer i bibliotekene, når det er så stort 

fokus på det digitale. Storbyundersøkelsen er bestilt av Nasjonalbiblioteket. ABØ ønsker 

en sammenstilling av relevante undersøkelser og hovedfunn som er gjennomført de siste 

åra. Noen er kvantitative, noen kvalitative. Delvis også sprikende hovedfunn, satt på 

spissen: enten går det bra eller dårlig. Er det på tide med en ny undersøkelse i regi av 

SSB?  

 

Undersøkelse om bibliotekbruk 2015 - SSB 

  
 

Neste skritt: Elin tar kontakt med Jannicke Røgler for å få vite mer om verktøy, samarbeid 

osv. 

 Til neste møte: 
 

 Utviklingsmidler - felles prosjekt 2025?  
Felles tiltak knyttet til leselyststrategien? Vi lufter idéer 
 
Program fylkesbibliotektreff 7.-8. mai 2025 i Kristiansand 



AU setter ned en programkomite 

Innspill fra sist: Kunne vært noen mindre grupper som kunne jobbe sammen om noe 
konkret, litt mer tid i programmet til dette 
 

 

 

 

Nina Stenbro 29/10/24 


